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Schack är kul - Schack är utvecklande - Schack är för alla

Imen lär ut schack på mattelektionerna

Imen Mahjoub är schacklärare på Vivallaskolan i Örebro där 
hon startade schackklubben Boken efter att ha gått steg 1-kursen 
i höstas. Alla fyra fjärdeklasserna på skolan är med, och hon 
undervisar även barnen i matematik.

–  Schack är ett bra sätt att träna hjärnan och koncentrati-
onsförmågan, säger hon.. De elever som i vanliga fall har 
koncentrationssvårigheter är de som mest fokuserade under 
schacklektionerna. 

Till en början använde hon Schackma Gandhiboken och 
lektionsuppläggen, men numera blir det mest spel, och man 
kommer att fortsätta med schack i femman och sexan.

–  Alla elever här på Boken gillar att spela schack, och jag 
har märkt att alla har varit inkluderade och ingen har känt sig 
utanför, säger Imen Mahjoub.

Imen Mahjoub, matematik- och schacklärare på Vivallaskolan i 
Örebro.

Missa inte Skollags-SM i
Linköping 25-26 april 2015
http://www.schack.se/category/skollags-sm

–  Imen lärde mig att spela i 
fyran. Jag förlorar alltid mot 
min dator, men det är roligt 
att möta nya människor hela 
tiden. Och man måste tänka 
och kolla vad den andra gör.
Det blir kul att vara med i 
schacktävlingen!

–  Det går att få veta vem 
som är smart när man spelar 
schack. Det bästa är att göra 
fällor som inte avslöjar vad 
som ska hända. Jag hoppas 
det inte blir bråk i tävlingen 
om vart pjäserna stod.

–  Jag började spela förra året 
med pappa. Det är kul att man 
får tänka med hjärnan och det 
känns bra att få möta helt nya i 
tävlingen som jag kan lära mig 
mycket av.

–  Det är roligt att flytta alla 
pjäser, särskilt damen som är 
bäst. Mitt bästa knep är att 
tänka mycket. Jag spelar bara 
i skolan och vinner mycket, 
men kanske hinner jag inte 
med schacktävlingen efter-
som jag gör så mycket annat 
också, till exempel karate.

Rajan Hiwa, 10 år Salar Sabah Ali, 10 år

Aya Awad, 10 år Bashkim Beresha, 10 år
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Mål
Att etablera schack som ett pedagogiskt

verktyg på Sveriges skolor

Motto
Schack i skolan − ett modernt pedagogiskt verktyg

Kärnvärden
Schack är kul!

Schack är utvecklande!
Schack är för alla!
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Rätt svar från förra nyhetsbrevet är: 1. Da6-a1 matt! och 2. Dc6-
h1 matt! Två schack-T-shirtar vann Myrängsskolans SK i Täby och 
en schack-T-shirt vann Örebro Waldorfskolas SK. Grattis!

Vem vinner?

Under de tio år som Lennart Svensson har varit fritidsledare 
på eftermiddagshemmet Björken har det spelats schack till och 
från, och när Lennart fick chansen att  gå på Schack i skolan-
kursen tände han direkt på idén med schackklubb på skolan. 
Samma dag berättade han för barnen om hur det gick till.

–  Sagt och gjort! Sedan började diskussionen om vilket 
namn schackklubben skulle få. Det blev tre förslag och vi 
röstade, resultatet blev Örebro Waldorfskola Schackklubb. 
Att starta klubben var enkelt och vi fick en låda med jättebra 
instruktioner och bra material.

 –  Jag gillar schack för att det är ett bra sätt att umgås på. 
Ung som gammal, pojke som flicka. Det är lätt att hitta nya 
kompisar när man spelar schack. Några barn spelar schack 
varje dag på eftermiddagsfritids och på torsdagar har vi schack-
klubb med ungefär tjugo barn från ettan till fyran.

Lennart berättar att han överraskades av hur lätt det är att 
lära ut reglerna till barn som aldrig har spelat schack förut. 
I undervisningen använder han problem och kluringar från 
Schack i skolan-pärmen kombinerat med fritt spel. 

 –  Schackspelandet har blivit ett mycket bra sätt för mig att 
lugna ned aktiva, livfulla barn. De förstår precis vad jag menar 
om jag säger att det ska vara ”schacktyst”!

Ariadine Majer-Lorentzon 9 år: Jag spelade första gån-
gen med pappa när jag var fyra år. Det är roligt när man ser 
flera drag framåt och det beror på vad man har för teknik. Vi 
tränar mycket på fritids och jag tror att det kommer att gå bra i 
schackfyrantävlingen. Det blir kul även om vi inte vinner!

Signe Sannander, 10 år: Jag har spelat schack sedan sjuårsål-
dern med pappa. Det är roligt, för man får lära sig mycket och 
det är bra för hjärnan. Skolmatten har jag fått in flera gånger. 
Det är kul att spela för man får vara med sina kompisar och de 
flesta har lärt sig bra drag. Vi siktar på riksfinalen!

 
● Lagtävling för femte klass 

● Kvalificeringstävlingar på internet
● Finalspel i London med lag från åtta länder

Läs mer på 
http://www.schack.se/schack-i-skolan/skoltavlingar/yes2chess/

Lennart Svensson, fritidsledare på eftermiddagshemmet Björken i 
Örebro.

Lennart bildade schackklubb på Björken


